
114 年度自學進修普通型高級中等學校畢業程度 

學力鑑定考試 

英  文  科  試  題  本 

 

考試開始鈴(鐘)響前，不可以翻閱試題本! 

請先確認你的答案卷、准考證與座位號碼是否一致無誤! 

 

【注意事項】 
 

1. 非應試用品一律放在教室前後方地板上。 

2. 測驗正式開始，遲到 15 分鐘後不准進入試場，測驗正式開始後未達 30 分鐘，不准離開

試場；違者該科不予計分。 

3. 非應試用品如電子辭典、計算機、時鐘、鬧鐘、電子鐘、行動電話、呼叫器、收音機、多

媒體播放器材（如：MP3、MP4 等），和穿戴式裝置（如：智慧型手錶、智慧手環等）及其

他具有傳輸、通訊、錄影、照相或計算功能之物品，一律不准攜入試場。若不慎攜入試

場，於考試開始前，須放置於試場前後方地板上。若隨身放置，無論是否使用或發出聲

響，經監試委員發現者，扣該科考試分數。若放置於試場前後方地板上，發出聲響，扣該

科考試分數。 

4. 試場內不可借用文具用品，嚴禁談話、左顧右盼、飲食、抽煙、嚼食口香糖等行為。若因

生病等特殊原因，迫切需要在考試時飲水或服用藥物，須於考前持相關證明經監試委員

同意，在監試委員協助下飲用或服用。若取得或提供他人答案，作弊事實明確者，或相互

作弊事實明確者，該科考試不予計分。 

5. 請將身分證、准考證置於桌上，以便監試委員查驗。 

6. 不得將試題本、答案卷攜出試場。 

7. 試題除印刷不清可以舉手發問外，其他一概不得發問。 

8. 測驗正式開始時請先檢查試卷有無缺題、漏印或污損等情形。 

9. 作答請使用筆尖較粗（建議約 0.5mm~0.7mm）之黑、藍色墨水的筆，書寫於答案卷上；更

正時，可以使用修正帶（液）。 

 

准考證號碼：□□□□□□□□□ 

考試開始鈴(鐘)響時，請先填寫准考證號碼，再翻閱試題本作答。 
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一、文意字彙：（20題，每題 3分，共 60分） 

1. Ice cream is my favorite dessert, particularly on a hot summer day. I can’t 

________ the temptation of it.  

(A) calculate   (B) reduce   (C) protect   (D) resist  

2. The Spanish government has been keenly aware of local residents’ angry 

________ about the overflowing tourists from all over the world.  

(A) predictions  (B) innovations  (C) complaints   (D) suggestions   

3. New research suggests that not getting enough sleep is harmful to health and 

directly leads to feelings of ________.   

(A) anxiety   (B) attraction  (C) promotion  (D) conduct 

4. Due to the ________ map his friend drew, David found the restaurant hidden in 

quiet lanes of a bustling city.  

(A) dizzy    (B) detailed   (C) expensive  (D) promising  

5. With medical technology advancing so rapidly, there has been significant 

________ in treating some diseases that might have been incurable before.  

(A) survival    (B) damage   (C) progress   (D) guide  

6. Dora skipped classes due to illness so ________ that she had a hard time keeping 

up with her classmates.  

(A) frequently    (B) nervously  (C) diligently   (D) commonly  

7. The nurse carefully cleaned my wound in order to avoid ________.  

(A) location   (B) infection   (C) protection  (D) creation 

8. This school is under great pressure to ________ the urgent problem of the lack of 

teachers before the new school year starts.  

(A) affect    (B) warn    (C) solve    (D) blame 

9. That Japanese singer practices really hard to ________ her dreams of going on 

stage in Taiwan next year. 

(A) fulfill    (B) awake    (C) convey    (D) overcome 
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10. To stay fit, you’d better ________ your current weight by exercising and eating 

healthy food.  

(A) gather    (B) oppose   (C) sacrifice   (D) maintain 

11. The school cafeteria provides ________ lunch boxes for students to choose from, 

and that’s why it’s always so crowded.  

(A) various   (B) cultural   (C) distant   (D) average 

12. To my surprise, I was chosen to ________ my class in a speech contest.  

(A) remove   (B) represent   (C) offer   (D) present 

13. Our new assistant is very ________ and can deal with all the letters and phone 

calls she receives very quickly.  

(A) portable      (B) superficial    (C) efficient       (D) balanced 

14. This species is ________, so many experts are taking measures to prevent it from 

extinction.  

(A) endangered     (B) capable       (C) cheerful   (D) sensitive  

15. The teacher has tried many teaching methods to ________ her students to study 

harder.  

(A) motivate   (B) announce  (C) celebrate   (D) eliminate 

16. Susan may be too shy to ________ her gratitude, but she is truly grateful for 

everything you’ve done for her.  

(A) suspect    (B) contain    (C) express    (D) prevent 

17. Before traveling abroad, visitors should book flights and hotels in ________.  

(A) charge   (B) advance   (C) honor    (D) vain  

18. The new employee’s skill and attitude didn’t meet the company’s ________ and 

was soon fired.  

(A) motivations   (B) reservations   (C) expectations    (D) conclusions 

19. Sharon tried to explain what had happened, but her rude neighbor kept ________ 

her.  

(A) describing    (B) supporting  (C) destroying   (D) interrupting 

20. As a parent, my children’s well-being is always my top ________.  

(A) attraction   (B) priority    (C) member   (D) ingredient  
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二、綜合測驗：（20題，每題 2分，共 40分） 

1. Honeybee populations are rapidly decreasing ________ pesticides, diseases, and 

habitat loss.   

(A) because of     (B) without   (C) in spite of  (D) for fear of 

2. The patient died from his long-lasting illness, ________ he had received a series 

of medical treatments.  

(A) instead      (B) so   (C) even though  (D) however 

3. ________ at his failure in the exam, Joseph stayed in his room, lost his heart, and 

felt gloomy.  

(A) Disappointing         (B) To disappoint   

(C) To be disappointed       (D) Disappointed  

4. Debby stayed at a hotel on the mountaintop ________ she could enjoy the 

beautiful sunrise from her room’s balcony.  

(A) in case    (B) unless   (C) if    (D) so that  

5. Many environmentalists urge the public to gradually ________ using plastic bags, 

which are harmful to the environment.  

(A) give up   (B) figure out   (C) come up with (D) start out  

6. Women were not given the right to vote ________ 1893, when New Zealand 

became the first country to do so.  

(A) until    (B) for     (C) after       (D) since 

7. Mrs. Brown is the best when it comes to ________ pies. Her apple pies are 

perfect.   

(A) bake    (B) be baked   (C) being baked  (D) baking  

8. Susan and her younger brother have very different personalities. ________ her 

brother, who likes to hang out with friends, Susan prefers staying at home reading.  

(A) Unlike      (B) Though   (C) From    (D) Without 

9. Olivia is young, but I am slightly ________ than she is.  

(A) the youngest  (B) youngest   (C) younger   (D) young 
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10. ________ you adopt a dog, it becomes your responsibility to treat it like a family 

member.  

(A) Where    (B) Only when  (C) Once    (D) Even if 

11. Miss Lin flew into a rage as she found several students ________ to her about 

why they hadn’t finished their homework.  

(A) lie     (B) lying    (C) lies    (D) to lie 

12. Peter’s interest in baseball started in his childhood, ________ he always watched 

baseball games with his grandfather.  

(A) which    (B) when    (C) that     (D) where 

13. Helen stood by the window with tears ________ down her cheeks.  

(A) to roll     (B) rolled        (C) roll           (D) rolling 

14. People’s diets vary. Some people like beef. ________ like pork. Still others like 

fish.  

(A) Others    (B) Another   (C) The other   (D) The others 

15. My sister likes to read novels, ________ I prefer to read comic books.  

(A) since    (B) because   (C) when    (D) while 

16. ________ the strong typhoon, Mr. White, a bus driver, still went to work as usual.  

(A) Despite      (B) Although   (C) Because   (D) When  

17. My computer is getting slow. I really need to have it ________.  

(A) upgraded     (B) to upgrade    (C) upgrading    (D) upgrade 

18. The air in the countryside is much fresher than ________ in the city.  

(A) what    (B) X           (C) that      (D) it 

19. If Sarah had got up earlier, she ________ the bus. 

(A) could not miss       (B) will catch   

(C) might get on        (D) would not have missed 

20. I believe you can make it ________ you try your best. 

(A) as well as   (B) as soon as   (C) as long as   (D) as if  

 


